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O r d f ö r a n d e s  r a d e r

H e j  på  d i g !
Redan dags för en ny utgåva av tidningen, 
hoppas du tycker om den nya layouten. Jag 
tycker vår redaktör Kristina gör ett riktigt 
kanonjobb!

Decembermånad innebär ju slutet på 2021 
och vi kan börja blicka fram mot 2022 och nya 
möjligheter med våra hundar. Alla har vi olika mål 
med våra hundar, beroende på ålder och vad vi är intres-
serade av men en sak är säkert: det är att vår älskade ras 
Rottweiler lämpar sig till väldigt mycket, vilket är oerhört 
kul.

Själv ser Selma och jag mycket fram emot att snön ska 
komma så vi kan vara ute och busa i snön och få börja åka 
skidor. Hon är duktig på att dra så länge fokus är framåt. 
Bäst är när husse är en bit framför så hon kan jaga honom 
:) Jag vet inte om han uppskattar det lika mycket som Selma 
dock…

Jag vill också passa på att gratulera våra fantastiskt duktiga 
IGP/FH ekipage till ett mycket väl genomfört VM i Ung-
ern! Du kommer att få läsa mer om det i tidningen några 
sidor längre fram. Du får också planera in i kalendern när 
VM går i Frankrike i oktober 2022. Jag tror våra ekipage 
skulle uppskatta en stor hejaklack på plats!

Vi i styrelsen hade vårt första fysiska möte i Göteborg i 
oktober. Många bra diskussioner och tankar tar vi med oss 

från de intensiva dagarna. Det 
var ett välbehövligt möte då vi 
senast sågs på årsmötet i Öre-
bro för över 1 ½ år sedan. Det 
har tillkommit nya ledamöter 
efter det som faktiskt aldrig 

träffats i verkligheten förut 
utan endast över Zoom. 

Nu är fokus för utskott 
och styrelsen på budget, verk-
sam- hetsberättelsen för 2022 samt att 
planera inför årsmötet i Kristianstad den femte 
mars. Dessutom ska även årsmötesutställningen genomför-
as den sjätte mars. Det kräver sin planering, vilket styrelsen 
får hjälp med tack vare personer som bor i den delen utav 
landet.

En påminnelse: om du är intresserad av att vara med i nå-
got av klubbens utskott eller om du har tips och idéer - var 
inte rädd för att höra av dig direkt till berört utskott eller 
till oss i styrelsen. Vi letar alltid efter personer som vill vara 
med och hjälpa till och förbättra vår klubb så att vi alla 
trivs och har roligt tillsammans. Vi behöver hjälpas åt så 
tveka inte att höra av dig :)

Till sist vill jag och Selma önskar er alla en riktigt GOD 
JUL & ETT GOTT NYTT ÅR

H e l é n  R a n d s t r ö m , 
O r d f ö r a n d e  S v e n s k a  Ro t tw e i l e r k l u b b e n

” N u  ä r  f o k u s  f ö r  u t s k o t t  o c h  s t y r e l s e n  p å 
b u d g e t,  v e r k s a m h e t s b e rä t te l s e n  f ö r  2 0 2 2 

s a mt  a t t  p l a n e ra  i n f ö r  å r sm ö te t  i  K r i s t i a n -
s ta d  d e n  f e mte  m a r s”
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Se hit alla 
uppfödare! 
Välkommen till Arken Zoo’s 
uppfödarklubb alla ni passionerade, 
ödmjuka och ambitiösa uppfödare. Att 
föda upp nya generationer är utmanande 
och vi vill göra vår del för att hjälpa er 
underbara uppfödare i detta.

Som aktiv uppfödare får du gratis 
valpboxar som du kan ge till dina 
valpköpare. Du får dessutom rabatter  
på stora delar av vårt fodersortiment:

  25% på torrfoder till hund  
 från Nutrima

  25% på torrfoder till hund  
 från Purenatural

  20% rabatt på Brit Care våt-  
 och  torrfoder via Bonuscard

  15% på våtfoder till hund  
 från Purenatural

  15% på våtfoder till hund  
 från Nutrima

  15% på torrfoder till hund från   
 Canagan, Profine, Natures    
 Protection och Sam´s Field

  15% på hela frysta/färska serien  
 till hund från Smaak

Läs mer och anmäl dig på  
arkenzoo.se/uppfodarklubben

Det är väl klart att din 
rottweiler ska ha en 
rottweilerförsäkring

Vill du veta mer? Ring 0775-88 88 88 eller gå in på agria.se för att hitta din lokala säljare.
Agria Djurförsäkring är Länsförsäkringsgruppens specialistbolag för djur- och grödaförsäkring.

Hundar är olika, så varför ska deras försäkringar vara lika? Vi på  
Agria Djurförsäkring har tagit fram 427 olika hundrasförsäkringar.
En för varje hundras. Vi vet helt enkelt vad din hund behöver.

Psst! 
Vi har 427

olika hundras- 
försäkringar.
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Vill du också bidra  
till tidningen? 

Jag tar glatt emot hjälp i form av texter och foton! 
Varmt välkommen att höra av dig till  
tidningen@rottweilerklubben.se

Jag ska inte ljuga. Det har känts lite 
motigt just precis innan det är dags att 
sätta ihop tidningen. För jag vet nu att 

det är ett helt gäng sena kvällar som ska be-
tas av innan allt är färdigt. Många timmar 
framför datorn med att sätta ihop bilder, 
texter, rubriker och ingresser. Sortera allt 
material som kommit in via mejl och det jag 
själv skapat. För att inte tala om all korrläsning. 
Men så fort jag börjar så försvinner alla motiga 
känslor, och tid och rum försvinner. Att göra 
tidningen Rottweilern är helt enkelt SÅ KUL!

För varje nummer lär jag mig mer om att göra 
tidning och mer om rasen rottweiler, om klubben, 
om er medlemmar och all verksamhet som pågår runt 
om i landet. Så fortsätt skicka in texter och bilder så 
fyller vi tidningen tillsammans.

Det är min förhoppning att du också känner att du 
lär dig något när du läser tidningen. Oavsett om du 
äger din första rottweiler, eller om du fött upp rasen 
i 30 år. Med det här numret är detta kalenderår för 
tidningen till ända, och det är dags att planera nästa 
års utgivningar. Jag vill gärna få förslag på vad du vill 
läsa om - och lära dig. Mejla mig!

Till sist vill jag och Agnes (hunden till höger...) önska 
dig en riktigt god jul och ett gott nytt år!

K r i s t i n a  E l f
Re d a k tö r

” H j ä l p  m i g  f y l l a  
t i d n i n g e n  ä v e n  

n ä s ta  å r ”
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Lördagen den 5 mars klockan 10.00 i Kristianstad

Svenska Rottweilerklubben hälsar alla medlemmar välkomna till förenin-
gens årsmöte för verksamhetsåret 2022.  

Vid årsmötet presenterar styrelsen föreningens verksamhetsberättelse för 
året som gått, vi behandlar förslag som inkommit och vi väljer styrelse samt 

fastställer mål för det kommande året. I samband med mötet delas även van-
dringspriser, pokaler, plaketter och andra utmärkelser ut till våra många aktiva 

medlemmar och deras duktiga hundar. 

Förslag till dagordning samt årsmöteshandlingar kommer att 
publiceras på rasklubbens hemsida senast 14 dagar före mötet.

Mer information om årsmötet kommer att publiceras på rasklubbens hemsida 
och skickas ut via e-post senast den 1 januari 2022. 

Du kan uppdatera eller lägga till aktuell e-post via ”mina sidor” på Svenska 
Brukshundklubbens hemsida. 

Har du frågor är du välkommen att kontakta styrelsen på  
ordf@rottweilerklubben.se

VARMT VÄLKOMMEN
önskar Styrelsen för Svenska Rottweilerklubben

Kallelse till
ÅRSMÖTE 2022
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A N S L A G S TA V L A N

Hej!
Lördagen den 16 oktober höll jag en dag med 
brukslydnad på Helsingborgs brukshundsklubb. 
Sex entusiastiska förare träffades klockan 9 för 
lite genomgång och fika. 
Ute på planen tränades det bland annat mycket 
kontakt, början till framförgående, kryp och ap-
portering. 
Vi hade en mycket trevlig och rolig dag i hyfsat 
höstväder.  

Med vänlig hälsning, Ann Ullerholm
Foton: Åsa Jarl

Brukssatsningen 
i Helsingborg

Rapport från 
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A N S L A G S TA V L A N

rättelse!
I förra numret smög sig  

ett stavfel in i tidningen.

Det var inte Björkelunds V-Ferm som 

tävlade i appellklass på bruks-sm till-

sammans med Lotta Jägare utan  

Björkelunds V-fem.

Årsmöte 
Västra Lokalområdet
Våra medlemmar hälsas välkomna på Västra 
Lokalområdets årsmöte !

Plats: Studiefrämjandets lokaler, Falkgatan 7, 
Göteborg. 

Datum: 12 februari 2022, kl 11.00

G l a d a  j u l h ä l s n i n g a r  f r å n  f i n a  Ä l v i s  ( J u s t  A s k  M i s s 
O ’ S h e a ) ,  4  å r  o c h  m a t t e  A n n -L o u i s e  Rö n m a r k  s o m 
o c k s å  ä r  k l u b b e n s  k a s s ö r.

Vi sste  du. . .
att Svenska Brukshundsklubben arbetar med att ta fram 
Specialsök som en ny provform? Arbetet har pågått sedan 
2017. Planen var att arrangera officiella prov med start 
2022 men på grund av pandemin är det i nuläget oklart 
när detta kommer ske. Senaste nytt är iallafall att en mål-
bild har tagits fram.

Målbild Specialsök

Hunden ska kunna utföra ett sök oavsett påverkan av sök-
miljön med bibehållet fokus och engagemang. Vid fynd 
ska hunden gå in i en passivt påvisande markering. Sökar-
betet ska anpassas till miljön som råder. Hunden ska efter 
förarens anvisningar arbeta noggrant. Oavsett storlek och 
utformning på området ska söket vara målinriktat och 
effektivt med bra fokus och intensitet. Föraren lägger upp 
systematiken för att få hela området avsökt och står för 
taktiken medan hunden är arbetsverktyget. Hunden ska 
söka självständigt inom förarens anvisningar. Med detta 
avses att föraren inte ska detaljstyra söket men hunden 
ska heller inte söka helt utan styrning. Hela området med 
ingående objekt ska sökas av och tiden ska disponeras väl. 
Det är förarens uppgift att se till att hunden ges möjlighet 
att söka av hela området.

Vad är Specialsök?

Specialsök är ett samlingsbegrepp för hundens arbete att 
söka efter och markera olika dofter. Det kan vara allt ifrån 
narkotika och sprängmedel till vägglöss, kantarell eller 
något annat.

K Ä L L A  S V E N S K A  B R U K S H U N D S K L U B B E N
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EXTERIÖR & UTSTÄLLNING

På en hundutställning visar du upp din hund 
och kan vinna priser och andra utmärkelser. Du 
får också chansen att träffa andra hundintres-
serade, och du som är uppfödare kan få vägled-
ning inför avel.

Vill du veta mer om hur det går till på utställ-
ning? Läs mer på Svenska Kennelklubbens 
hemsida.

På www.rottweilerklubben.se/utstallning/ kan 
du se filmen ”Att ställa ut hund” som är framta-

gen av Svenska Kennelklubben. Exteriördoma-
ren Cindy Pettersson berättar hur det går till 
på utställning och vad domaren tittar på när 
hunden bedöms.

Varje år arrangerar Svenska Rottweilerklubben 
utställningar, både officiella och inofficiella. 
Har du frågor om utställning? Kontakta oss på 
utstallning@rottweilerklubben.se så hjälper vi 
dig gärna.

Nyfiken på utställning?
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SVENSKA ROTTWEILERKLUBBENS 

RASSPECIAL 2021

Stort tack till våra sponsorer 
Funcifur och Joppe & CO

2021 års första och enda svens-
ka rasspecial för rottweiler gick 
av stapeln den 19 september i 
Nora.

Totalt var 140 hundar anmälda, 
varav 85 vuxna hundar.

Domare var Cathrin Westin 
(hanar) och Maritha Östlund 
Holmsten (tikar).

Exteriörbeskrivare var Yvonne 
Brink och Irene Jonsson.

Bestyrelse var Monica Marjetta, 
Eva Fröden och Carola Johans-
son. Kommissarie var Mats Mar-
jetta.

Tack till alla som deltog i ut-
ställningen och till alla besöka-
re!

Bläddra för resultat 

EXTERIÖR & UTSTÄLLNING
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Hanvalp 4-6m
1 HP Garpenborg’s Dr Bruce
2 HP Roxhills Bonus
3 HP Helgelunds Rock Solid
4 Lilla Aftonstjärnas Pascal Uni-
que

Hanvalp 6-9m
1 HP Heitah’s Utz
2 HP Bebeos Fritz
3 HP Vargstubacken Nassau
4 Just Ask Tucker O’Shea

Tikvalp 4-6m
1 HP Just Ask Ulva O’Shea
2 HP Kämparglöds Bazooka
3 HP Tremendous Hailey
4 HP Lilla Aftonstjärnas Jean D’arc
HP Mala Vom Bamberger-Tal

Tikvalp 6-9m
1 HP Bebeos Fia
2 HP Björkelunds Fire Fox
3 HP Vargstubacke Tirana
4 HP Caro Vom Rheiderland
HP Bebeos Elsy

Juniorklass Hanar
1 CK Just Ask Raymond O’Shea
2 Björkelunds Piggelin
3 Björkelunds Texas
4 Trust in my eyes Enduro

Unghundsklass hanar
1 CK Hanbar Danjo
2 CK Raul
3 Vargstubacken Bugatti Chiron
4 Grönkulla Rottweiler Idefix

Juniorklass Tikar
1 CK Hanbar Darla
2 CK Emcarlo Shanel
3 CK Just Ask Rusty O’Shea
4 CK Vargstubacken Jocasta
CK Quiritur Quid Filidutt

Unghundsklass tikar
1 Bebeos Della
2 Rock Rotts Rocka Rolla
3 Vargstubacken Mirakel
4 Emterborns The Show must go 
on

Öppenklass Hanar
1 CK Just Ask Omar O’Shea
2 CK Just Ask Kid O’Shea
3 CK Pedro Od Zada
4 CK Björkelunds Leif

Öppenklass Tikar
1 CK Siderotts Ask Me Later
2 CK Just Ask Olga O’Shea
3 CK Absolutrottis Harley
4 CK Brumbjörnens Zuki

Championklass Hanar
1 CK Agent Roganland
2 CK Yanx’s Mars

Championklass Tikar
1 CK Just Ask Karma O’Shea

BIM 
Taptos Gazolin

BIR 
Just Ask Khaleesi 

O’Shea

BEST IN SHOW 
VALP

Just Ask Ulva 
O’Shea

EXTERIÖR & UTSTÄLLNING
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Bruksklass Tikar
1 CK Just Ask Khaleesi O’Shea
2 Madeilas Kleo
3 Hedgölets Chaki

Bruksklass hanar
1 CK Taptos Gazoline
2 Deminas Obama
3 Dago vom Schwaiger wappen

Veteranklass Hanar
1 CK Zuma’s Rocco Barocco

Bästa Hane
1 Taptos Gazoline CERT
2 Just Ask Omar O’Shea
3 Just Ask Kid O’Shea R-CERT
4 Just Ask Raymond O’Shea

Bästa Tik
1 Just Ask Khaleesi O’Shea CERT
2 Just Ask Karma O’Shea
3 Siderotts Ask me Later
4 Just Ask Olga O’Shea

Bästa valp 4-6m
BIR Just Ask Ulva O’Shea
BIM Garpenborg’s Dr Bruce

Bästa Valp 6-9m
BIR Heitah’s Utz
BIM Bebeos Fia

Uppfödargrupp Valpar
1 HP Helgelunds Kennel

Avelsklass Valpar
1 HP Chiltanas magic Merinda 

Uppfödargrupp Vuxna
1 HP Just Ask

Avelsklass Vuxna
1 HP Poker vom Wilden Westen

Veteranklass Tikar
1 CK Happy Choice Diamonds are 
Forever
2 CK Björkelunds Sessan

EXTERIÖR & UTSTÄLLNING
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Idén om att ha egna narkotika-
hundar inom SU/Rättspsykiatrin 
föddes för flera år sedan. Tidigare 
hade vi haft hjälp med hundsök 

av Kriminalvården och Polisen. Men 
då handlade det om några gånger per 
år samtidigt som behovet av att hålla 
vårdmiljön drogfri är konstant.

Som vårdgivare är det vårt uppdrag att 
ge patienterna de bästa möjligheterna 
för att rehabiliteras. En drogfri miljö är 
en grundförutsättning för det. Droger 
förekommer hos oss precis som på 

andra rättsvårdande myndigheter.

Sämre tillgång till hundar

Tillgången på narkotikahundar har 
blivit alltmer begränsad, samtidigt som 
narkotikan fortsätter att leta sig in i 
vårdanläggningar och anstalter. 
Allt eftersom tiden gått så har 
vi fått sämre och sämre 
tillgång till hundar som 
kan söka. Detta på grund 
av att det finns för få utbil-
dade hundar och hundförare så Polisen 

och Kriminalvården har fått prioritera 
sina uppdrag. Då började vi prata fram 

Marika Broberg, vårdenhetschef och Alexander 
Hansson, skötare (båda på Akuten rättspsyki-
atri Rågården) startade 2021 tillsammans med 
sina rottweilers en hundenhet som arbetar med 
narkotika- och vapensök på Sahlgrenska sjukhu-
set. Här berättar de om hur idéen uppstod och 
varför.

Bosse och Joy  
letar narkotika på Sahlgrenska

S A M H Ä L L S N Y T TA
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M A R I K A  B R O B E R G
A L E X A N D E R  H A N S S O N

och tillbaka och idén om att utbilda 
egna narkotikahundar uppkom.  

Diskussioner fördes med Rågården 
säkerhetsansvariga Oskar Holmberg. 
Oskar ingår i ett nationellt nätverk med 
säkerhetsansvariga och verksamhets-
chefer inom den allmänna psykiatrin 
och rättspsykiatrin. Narkotikasök är 
något som diskuterats och lyfts i den 
gruppen efter att det började bli svårt 
att få till något med andra myndighe-
ters hjälp. 

Då vi har ett långvarigt och gediget 
intresse av arbete med hund så uppkom 
idén om att utbilda egna hundar. Vi tog 
kontakt med sjukhusets jurist som god-
kände upplägget och därefter fattades 
nödvändiga beslut i organisationen. För 
övrigt har sjukhuset läkemedelstill-
stånd vilket underlättade vårt arbete. 
Detta ledde fram till att vi startade 
rättspsykiatri Rågårdens hundenhet.

Genomgick ett års träning

Efter ett års specialsöksträning inom 
narkotika och vapen hos Christer 

Hofström på K9narc, en yrkesinriktad 
specialsökutbildning, arbetar idag tre 
hundar på sjukhuset. Det är rottweilern 
Humlegårdens Bosse, äldst och störst i 
gruppen. En femårig hane som är lugn 
och stabil med en stor arbetsmotor 
och föremålsintresse. Ettåriga engelska 
staffordshire bullterriern Scarpettá s 
Cookies and Cream, kallas för Doriz 
och är lite av Bosses motsats. Yngst, 
minst och spralligast. Rottweilern 
Humlegårdens Joy som är två år och 
likt Bosse lugn, trygg och stabil och 
med ett hjärta av guld.

Att vi valt att arbeta med rottweiler 
bygger på att det är just rottweilern 
som ligger oss varmt om hjärtat. Det är 
en fantastisk hund att arbeta med. De 
har stor arbetsmotor och föremålsin-
tresse samtidigt som de har nerver att 
balansera det med vilket är en mycket 
viktig funktion i den miljö vi arbetar 
inom. Vi möter patienter som kan vara 
både oroliga och utåtagerande och då 
är det viktigt att hunden har förmåga 
att sortera och behålla sitt lugn och 
inte gå i gång. Hunden ska även kunna 
fortsätta att arbeta trots yttre påverkan. 

Det innebär att vi behöver hundar som 
är miljöstarka med en stor drift, det har 
rottweilern.

Förbättrar patienternas miljö

Då behovet av utbildade narkotikahun-
dar är stort i regionen hjälper vi även 
till på andra verksamheter. Anledning-
en till att vi har tagit detta grepp är att 
det är nytt och innovativt sätt att skapa 
en så bra vårdmiljö som möjligt för 
patienterna. Ju bättre förutsättningar 
för en drogfri miljö, desto bättre för 
patienterna och samhället. Ska man bli 
fri från ett drogmissbruk så måste man 
få vistas i en drogfri miljö.

Snart väntar vi på en ny medlem till vår 
flock vilket kommer bli en rottweilertik 
som heter Uspens Brooklyn. Denna 
hund kommer vi att utbilda från start 
vilket kommer att bli mycket spännan-
de. Vi kommer att följa hennes och de 
andra hundarnas utveckling med stor 
spänning och tillförsikt.

S A M H Ä L L S N Y T TA



Rottweilern kanske inte är 
känd som den mest frusna av 
hundraser, men som alla andra 
raser kan även rottweiler drab-
bas av köldkramp och förfrys-
ningsskador när temperaturen 
sjunker rejält.

Köldkramp

Köldkramp kan drabba hundens tassar 
under riktigt kalla vinterpromenader. 
Tecken på köldkramp är att hunden 
stannar upp och vägrar gå, och lyfter 
på en eller flera tassar från marken. 
Om köldkrampen drabbar flera tassar 
kan hunden även sätta sig eller ramla 
omkull.

Köldkramp motas bäst genom att 
snabbt värma tassarna med dina 
händer och massera dem försiktigt. Är 
rottweilern fortfarande valp kan du 
bära den innanför jackan.

Om du märker att din hund har en ten-
dens att ofta dra på sig köldkramp kan 
du försöka undvika längre promenader, 
eller skydda tassarna med något slags 
överdrag.

Förfrysningsskador

Förfrysningsskador är tack och lov 
inte vanligt men det förekommer 
vid kraftig kyla. Förfrysningsskador 
uppstår främst på utstickande, känsliga 
kroppsdelar som öronen, svanstippen, 

tassarna och pungen. Var observant på 
om dessa kroppsdelar rodnar, svullnar 
eller ömmar. Kontakta veterinär direkt 
om du misstänker förfrysningsskador. 

Täcke eller inte? 

Det råder många åsikter om huruvida 
rottweilern behöver täcke eller inte. En 
hund i rörelse klarar generellt prome-
nader ner till -15 utan täcke men kan 
snabbt bli kall om den är i stillhet. 
Hundar är precis som oss människor 
individer och tål kyla olika. Om din 
hund visar tecken på att frysa, till 
exempel lyfter tassarna eller huttrar så 
kan ett täcke vara bra.

T E X T  K R I S T I N A  E L F
K Ä L L A  W W W. A G R I A . S E
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Utskottet för avel och hälsa anordnade ett mycket uppskattat 
uppfödarmingel för uppfödare. Tillsammans med ett helt gäng 
uppfödare diskuterades hur vi ska öka samarbetet sinsemellan. 
Vi diskuterade även hur utskottet kan hjälpa nya uppfödare 
med råd och stöd inom avel, till exempel hjälp att anordna 
MH, hjälp att motivera valpköpare att göra röntgen, hjälp 
vid val av hane, hjälp vid valpning osv. 

Vi fick fram så många bra idéer och tankar och de kokades ihop 
till ett par åtgärder som vi ska genomföra:

 ◆ En grupp på Facebook för alla som går i parningstankar, som 
redan är uppfödare och alla som behöver stöd och tips - håll 
utkik!

 ◆ En sida på www.rottweilerklubben.se med FAQ för dig som är 
uppfödare eller vill bli.

 ◆ Vi planerar också en föreläsning med inriktning korsbandsska-
dor hos rottweiler.

Har du förslag på föreläsare eller frågor om avel och hälsa?  
Mejla oss gärna på avel.halsa@rottweilerklubben.se 

Hälsningar Anette 
Utskottet för avel och hälsa 

Besök oss gärna
https://rottweilerklubben.se/utskottet-avel-och-halsa/

Info från avel och hälsa

Skydda din hund när det blir riktigt kallt

A V E L  O C H  H Ä L S A
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I studien analyserades journaldata från 255 hundar 
som opererats för korsbandsskada vid de två uni-
versitetens djursjukhus under perioden 2011-2016. 
Vid behov kontaktades djurägare och behandlande 
veterinärer för att komplettera informationen.

Totalt drabbades 25% av de opererade knäleder-
na av al lvarliga komplikationer ef ter operationen. 
Komplikationer relaterade ti l l det kirurgiska im-
plantatet och sårinfektioner var vanligast förekom-
mande och risken för komplikationer påverkades av 
vilken operationsmetod som användes. Hundar som 
opererades med tekniken tibial plateau levelling os-
teotomy hade lägre risk för komplikationer jämfört 
med hundar som opererades med lateral fabellotibi-
al sutur. Komplikationsrisken påverkades också av 
ålder och vikt, där yngre och tyngre hundar hade 
ökad risk för komplikationer.

Studiens resultat kan användas som stöd för vete-
rinärer och djurägare som står inför val av opera-
tionsmetod för hundar med korsbandsskada.

T E X T  S V E R I G E S  L A N T B R U K S U N I V E R S I T E T

Hos hundar är korsbandsskada en vanligt 
förekommande knäledssjukdom som ofta 
behandlas kirurgiskt. Forskare vid Sveriges 
lantbruksuniversitet och Norges miljö- och 
biovetenskapliga universitet har undersökt 
förekomsten av allvarliga komplikationer hos 
hundar som opererats för korsbandsskada.

Studien finansierades av Agria D jurförsäkring.

Länk till publikationen
https://doi.org/10.1016/j.prevetmed.2021.105350

Referens
Engdahl, K.S., Boge, G.S., Bergström, A.F., Mol-
dal, E.R. & Höglund, O.V. (2021). Risk factors for 
severe postoperative complications in dogs with 
cranial cruciate ligament disease - A survival 
analysis. Prev Vet Med, 191, s. 105350.

Operationsmetoden 
viktig för resultatet vid 
korsbandskirurgi

Forskare vid Sveriges lantbruksuniversitet, Upp-
sala universitet och Helsingfors universitet har 
ti l lsammans utvärderat effekten av genterapi med 
genen CD40L vid malignt melanom hos hund. 32 
hundar som spontant drabbats av malignt melanom 
och behandlats lokalt med ett försvagat adenovirus 
bärande genetisk kod för den immunstimulerande 
genen CD40L (AdCD40L) ingick i studien och följ-
des fram ti l l sin död.

Studien visade att tumörvävnaden inf i ltrerades 
med vita blodkroppar av typen T- och B-celler 
ef ter behandling, vi lket tyder på att immunsvaret 
stimulerats att reagera på tumören. Genomsnitt lig 
överlevnad hos hundarna var 285 dagar (intervall 
20-3435 dagar) och den utvärderade AdCD40L-te-
rapin bedömdes vara säker och ha god effekt hos 
hund. Resultaten är viktiga då det idag saknas 
verk ligt effektiva behandlingsmetoder för malignt 
melanom hos hund. Vidare forskning pågår för att 
se om behandlingen säkert och effektivt kan använ-
das även för människor.

T E X T  S V E R I G E S  L A N T B R U K S U N I V E R S I T E T

Malignt melanom är en allvarlig sjukdom hos 
både människor och hundar. Det är framför 
allt cancerformens stora benägenhet att ge 
metastaser i vitala organ såsom lungor, bukor-
gan och centrala nervsystemet som resulterar 
i en dålig prognos för många patienter. Dess 
likheter med humant melanom gör hundme-
lanom till en utmärkt modell för jämförande 
studier av nya terapier och tumörbiologi.

Länk till publikationen
https://doi.org/10.3389/fvets.2021.695222

Referens
Saellstrom S, Sadeghi A, Eriksson E, Segall T, Di-
mopoulou M, Korsgren O, Loskog AS, Tötterman 
TH, Hemminki A, Ronnberg H. Adenoviral CD40 
Ligand Immunotherapy in 32 Canine Malignant 
Melanomas-Long-Term Follow Up. Front Vet Sci. 
2021 Jul 23;8:695222

Behandling av malignt 
melanom utvärderad

A V E L  O C H  H Ä L S A



 ”Jag vill att hunden ska  
vara lite jobbig, annars har 

jag misslyckats”

Uppfödaren Madde Daleo har precis sett sin senaste 
valpkull flytta till nya hem, efter ett långt uppehåll från 

aveln. I en ärlig intervju berättar hon om sina krav på 
föräldradjur och på valpköpare, det bästa och svåraste 

med att vara uppfödare och när hon blir ett nervvrak.

T E X T  K R I S T I N A  E L F
F OTO  P R I V AT / M A D D E  D A L E O
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Madde Daleo har varit hundägare i snart 
40 år. När hon var 12 år fick hon sin 
första hund, en blandras, vilket kom 
att prägla hela hennes liv. Hunden 

köptes som en sällskapshund, men Madde började 
träna lydnad och blev snart väldigt intresserad av 
lydnadsträning, tävling men också relationen mellan 
hund och människa.

Under åren har raser kommit och gått. Malinois, 
briard, schäfer och border collie för att nämna några. 
Men det var när hon fick rottweilern Everready Blue 
For You på köpet när hon träffade sitt ex som Madde 
började med uppfödning.

Hade inte en tanke på uppfödning

- Jag tävlade rapport med den tiken och hade inte en 
tanke på att avla på henne. Men flera uppfödare sa 
att hon var för bra för att inte avla på, så då gjorde jag 
det. Den kullen blev väldigt lyckad, med bland annat 
patrullhund, lydnadschampion och utställnings-
champion. 

Madde fortsatte avla på de linjerna och fick totalt 
tretton kullar. Men 2008 pausade hon sin uppföd-
ning till förmån för familjeliv. Fram till nu. I bör-
jan av augusti i år föddes nämligen Z-kullen efter 
Maddes tik Go Solids Elyx och Ghost Vom Willicher 
Wappen.

Madde beskriver sig som en ”supertävlingsmänniska” 
och har en gedigen meritlista med fem SM-guld och 
två VM-silver i IGP. Och det är just tävlingsintresset 
som driver henne i sin uppfödning. 

- Visst finns det bättre tävlingsraser om du strävar 
efter framgång men för mig finns ingen hund som är 
så personlig som rottweiler. Den har båda delarna; 
motor, arbetsvilja, driv men är samtidigt så otroligt 
lojal med en stor personlighet. Det tycker jag är vik-
tigt och därför har jag stannat kvar vid rasen.

Föder upp arbetande hundar

Maddes ambition är att föda upp individer som är 
bättre lämpade för tävling än vad rasen generellt är i 
dag. Hon upplever att uppfödningen idag överlag går 
mot en ”utställningsvariant”; en tyngre och mindre 
arbetande ras med utställningskriterier i fokus, men 
att fler och fler uppfödare också vill ha en arbetande 
rottweiler.

- Jag vill att hunden ska vara lite jobbig, annars har 
jag misslyckats. Det ska inte vara en hund för vem 
som helst. Den ska ha lite mer energi, lite mer kamp, 
lite mer go, vara lite mer självsäker och lite mer trygg.

T I D N I N G E N  R OT T W E I L E R N  N R  3  2 0 2 1 2 1
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Rasens hälsostatus ser Madde som en utmaning.

- Rasen har många sjukdomar att se upp med. En 
rottweiler måste få vara frisk. Det innefattar bland 
annat leder, mage, hud och inte minst hundens 
mentalitet. Vi som uppfödare måste ställa stora krav 
på föräldradjur och syskon. En tävlande rottweiler 
måste vara lättare och friskare. 

Madde har tydliga kriterier när hon väljer avelsdjur. 
Hon letar bland annat efter individer med mentalbe-
skrivna syskon, meriterade föräldrar och så nära 
minst 80 procent fria leder samt att övrig sjukdoms-
bild är så begränsad som möjligt. 

- Att hitta matchningen mellan hane och tik utifrån 
alla mina kriterier är det svåraste med att vara uppfö-
dare. Jag har letat och läst mig runt hela Europa för 
att hitta rätt hanhund. Även om det ser bra ut på pap-
peret finns det ju inga garantier för att det blir som 
jag vill? Det finns ju alltid undantag, klart att någons 
morfars syskon har en ful röntgen, Men jag försöker 
verkligen så långt jag bara kan!

Madde beskriver det första året i valparnas liv som 
att hon är ett ”nervöst vrak”, innan valparna vuxit till 
sig och hon får ett första ”facit” på sin uppfödning.

Ett självlärt intresse

Madde har jobbat med hundar i många år, bland an-
nat som instruktör, lärare och drivit hunddagis. Men 
det var under tonåren, när hon jobbade extra på en 
boxerkennel, som hon lade grunden för sina kunska-
per om parning, valplning och uppfödning. Hon ser 
också till att läsa på och delta i föreläsningar om allt i 
från kost till reproduktion och insemination.

- Det är ett självlärt intresse jag har. Dessutom har 
jag stort stöd av andra uppfödarkollegor som jag kan 
bolla med, det är jag tacksam över.

För Madde är det viktigt att bedriva sin uppfödning 
på ett sjysst och etiskt sätt. 

- Jag vill att parningen sker naturligt. Sker det inte 
naturligt, då är det något som är fel - fel kombina-
tion, fel dygn, fel tik. 

Likaså vill Madde inte lägga sig i för mycket när det 
är dags för valpning, utan låta tiken få lugn och ro 
och sköta sig själv.

- Men man är ju ett nervvrak de de första fyra veck-
orna. Allt kan hända! Mjölkstockning eller uttork-
ning och så vidare. 

När valparna fötts väntar åtta intensiva veckor. Val-
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N a m n  M a d d e  D a l e o 

Fa m i l j  Sa m b o n  Th o m a s,  b a r n e n  Ke v i n  1 6 , 

Se t h  1 4  o c h  Is a k  1 1 .

B o r  Tä by,  S to c k h o l m

S y s s e l s ä t t n i n g  Pe r s o n a l c h e f  p å  Fö r s va r s -

m a k te n

H u n d a r  Ya l e  1 1  å r,  E l y x  3  å r,  Z ä t a  3 , 5  m å -

n a d  o c h  s c h ä fe r n  N i t r o  7  å r.

parna ska vänjas vid människor, hantering och olika 
miljöer. Men framför allt få väldigt mycket tid och 
kärlek.

Tydliga krav på valpköpare

Därefter är det dags för valparna att flytta till sina 
nya hem. Hem som är mycket omsorgsfullt utvalda 
av Madde. Maddes valpar är eftertraktade och hon 
har en klar linje när hon väljer ut valpköpare.

- Mina valpar ska komma till aktiva, arbetande hem. 
Med arbete menar jag till exempel patrullhund, 
tjänstehund, bruks eller IGP. 

Madde har som krav att valpköpare ska tävla med 
sina hundar. Bland annat för att utvärdera sin avel 
- är hon på rätt väg? Klarar hundarna av att tävla i 
höga klasser? Tål de vädret? Har de det lilla extra? 
För Madde är det inte ett absolut krav att valpköpar-
na har erfarenhet av tävling sedan innan, men de ska 
vilja lära sig och ha tydliga mål.

- För att bevara rottweilerns bruksegenskaper är det 
viktigt att både valpköpare och uppfödare tränar och 
testar hunden på tävling eller som tjänstehund, för 
att få ett kvitto på att hunden har de rätta egenskaper 
som krävs för vidare avelsarbete. Jag sitter hellre kvar 
här med valpar än att sälja dom till hem som inte är 
aktiva. Jag är väldigt öppen med dessa krav på min 
hemsida.

Förutom arbete vill Madde se att hundarna får vara 
en självklar del av sin nya familj.

- Jag vill inte att de bli satta i hundgård utan de ska få 
vara en social familjemedlem.

Viktigt att stötta valpköparna

Madde ställer inte bara krav utan hon ger också 
mycket stöd till sina valpköpare. Bland annat via 
en gemensam grupp på Facebook, kennelträffar, 
träningsläger och såklart personlig support när det 
behövs.

- Man måste vara beredd att supporta sina valpköpa-
re. Jag tror inte att alla fattar det. Det är min skyldig-
het som uppfödare. Jag har fött upp hundarna och 
gör allt i min makt för att det ska bli bra.

Att få glädjas med valpköparna beskriver Madde som 
det roligaste med att vara uppfödare.

- Det är fantastiskt att få rapporter som ’min valp är 
fantastisk, jag är så kär i den’ och att några år senare 
få tävla tillsammans. Det är ju utopin och det är där-
för jag håller på, avslutar Madde Daleo.

M a d d e s  t i p s  t i l l  d i g  s o m  g å r  i  t a n k a r n a 
a t t  f ö d a  u p p  r a s e n

1 .  Va r  s j ä l v k r i t i s k . 
2 .  Fö l j  r e ko m m e n d a t i o n e r n a  s o m  Sve n s -

ka  Ro t t we i l e r k l u b b e n  h a r.
3 .  Ha  m e n to r e r  a t t  t a  h j ä l p  av.
4 .  Vä l j  e n  vä g ,  h a  e t t  t yd l i g  m å l  m e d  d i n 

ave l .  Äve n  o m  d e t  b a r a  b l i r  e n  k u l l .
5 .  S tö t t a  d i n a  va l p kö p a r e,  d e t  ä r  d i n 

s k y l d i g h e t.
6 .  Se  t i l l  a t t  h a  myc ke t  t i d ,  s e m e s te r 

o c h  e n ga g e m a n g .  D e t  k r äve r  e n o r m t 
myc ke t  d e  fö r s t a  å t t a  ve c ko r n a  m e n 
o c k s å  r e s te n  av  h u n d e n s  l i v.

M a d d e  d e l a r  ä r l i g t  m e d  s i g  o m  l i ve t  s o m  u p pfö -
d a r e,  p å  s i t t  I n s t a g r a m ko n to.
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Du vet väl att du som uppfödare av rottweiler kan få dina valpar 
hänvisade genom Svenska Rottweilerklubbens valphänvisning? 
Och att du kan erbjuda dina valpköpare rabatterat pris på med-
lemskap i Svenska Rottweilerklubben och SBK? Läs mer på nästa 
sida!

Uppfödare - se hit!
Om valphänvisning  

och valpköparvärvning

A V E L  O C H  H Ä L S A
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Regler för valphänvisning

För att få valphänvisning genom Svens-
ka Rottweilerklubben gäller följande:

 ◆ Uppfödaren till kullen ska vara 
medlem i Svenska Rottweilerklub-
ben.

 ◆ Valpkullen uppfyller Svenska 
Kennelklubbens grundregler, 
registreringsregler, avelspolicy 
samt officiella hälsoprogram för 
rottweiler. 

Utökade regler för valphän-
visning – rasklubbens rekom-
mendationer

Rasklubben uppmuntrar uppfödare 
och valpköpare att välja kombina-
tioner som även uppfyller följande 
kriterier:

 ◆ Preliminärt kullindex på minst 101 
för HD/ED *

 ◆ Föräldradjuren har genomfört MH 
utan diskvalificerande fel enligt 
rasprofilen för rottweiler

 ◆ Föräldradjuren har godkänt MT

 ◆ Minst ett av föräldradjuren är 
JLPP-fri **

 ◆ Föräldradjuren har godkänd ex-
teriörbeskrivning alt. lägst G på of-
ficiell utställning efter 12 månader

Vid användning av hundar som ägs i 
utlandet kan följande gälla som er-
sättning enligt de utökade reglerna för 
valphänvisning.

 ◆ godkänd nationell mentalbeskriv-
ning/mentaltest ***

 ◆ godkänt ZTP (ADRK)

 ◆ godkänt BSE (registrerat hos 
ADRK)

 ◆ officiellt JLPP-intyg från Laboklin 
**** / av kennelklubben officiellt 
registrerat resultat *****

 ◆ index för ev. svensk hund ska vara 
minst 101/101 och utländsk HD A 
eller B och ED UA

I samband med annonsering av valp-
kullar kontrolleras att uppfödaren inte 
har hänvisningsstopp hos Svenska Ken-
nelklubben. Svenska Rottweilerklub-
ben ansvarar inte för den information 
som finns på uppfödarens eventuella 
hemsida. Vi rekommenderar valpkö-

pare att verifiera resultat för röntgen, 
MH, JLPP etc via Svenska Kennelklub-
ben eller via rasklubbens utskott för 
avel och hälsa.

Hänvisningen är kostnadsfri.

* kontrolleras genom provparning i sam-
band med ansökan om hänvisning

** resultatet ska vara registrerat hos SKK

*** officiellt resultat

**** provtagning utförd av veterinär

***** gäller även resultat som registreras 
av ADRK

Valpköparvärvning

Valpköparvärvningen är ett ypperligt 
tillfälle för dig som uppfödare att 
värva nya medlemmar till Svenska 
Rottweilerklubben och samtidigt se 
till att dina valpköpare kommer med 
i SBK-organisationen på ett smidigt 
sätt.

Svenska Rottwei-
lerklubben 
bjuder på sin 
del av med-
lemsav-
gif-

ten 
under 
det första 
året, så att 
du som uppfödare 
bara behöver betala de 
400 kr/medlem som är 
grundavgiften till SBK.

Detta erbjudande gäller för 
ett ordinarie medlemskap. 
Är valpköparen sedan tidigare 
medlem i SBK, så behöver du 
som uppfödare bara anmäla den 
som en värvad valpköpare ihop 
med övriga. Vi bjuder på de 260 kr 
det kostar för ett delmedlemskap 
hos oss, under det första året. Kom 
bara ihåg att skriva upp det med-
lemsnummer valpköparen har i 
SBK. Det viktiga är sedan; att 
samtliga valpköpare måste 
anmälas, och avgiften 
betalas, av dig som upp-

födare!

De uppfödare som värvar sina valpkö-
pare kommer att publiceras i tidning-
en med kennelnamn, namn samt hur 
många medlemmar som värvats.

Så här gör du

Avgiften sätts in på klubbens BG: 109-
4366 eller swisha till 1232404135. Där 
är det viktigt att du märker betalning-
en med ”Valpköparvärvning + kennel-
namn”. Sedan måste medlemshantera-
ren få in alla de uppgifter som behövs 
för att registrera en ny medlem:

 ◆ Personnummer
 ◆ För och efternamn
 ◆ Fullständig postadress 
 ◆ Mejl
 ◆ Och även en notering om valpkö-

paren redan är SBK medlem.

Uppgifterna skickar du till Medlems-
hanteringen

År nr 2 kommer valpköparen att få 
stå för hela kostnaden själv, och 

medlemskapet arrangeras så av 
SBK centralt.

Hoppas att du tar vara på 
denna möjlighet och ger 

dina valpköpare en ”in-
körsport” till Svenska 

Rottweilerklubben 
och SBK.

A V E L  O C H  H Ä L S A
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9 oktober och svenska laget var 
redo. Ett fullt lag på sju styck-
en var anmält till IGP och ett 

ekipage i FH2. Bilarna var packade för 
avresan till Ungern men i sista sekund 
fick Lina Karlsson med Team Extreme 
Duracell stanna hemma i Sverige på 
grund av hälsobekymmer, då hon varit 
dålig tidigare på sommaren och hann 
tyvärr inte återhämta sig. Men det är 
väl ändå det som är det riktiga och 
viktigaste i hundsport, ”I love my dog 
first and the sport second”. Och tur i 
oturen med just VM är att det kommer 
ett nytt varje år.

Sen finns det ju inget VM som inte 
är lite turbulent och alltid något som 
kör ihop sig. I år var det att lagledare 
Fredrik inte hade något pass när det 
var dags att rulla på färjan från Sverige. 
Men hellre turbulent innan än under 
tävlingarna säger nog dom som varit 
med i några år och vet allt som kan tän-
kas hända. Problem är till för att lösas 
så både pass och Fredrik var på plats i 
Ungern ett par dagar senare.

I år hade detta relativt nya lag med 
sig två gamla rävar som lagledare, 
ovan nämnda Fredrik som i Fredrik 
Stewenhag som deltagit på 8 VM med 3 
olika hundar och vid hans sida Ossian 
Modin som deltagit på 7 VM med 2 
hundar. Det dom inte vet eller kan 
runt VM är liksom inte värt att veta 
vid det här laget. Till saken hör även 
att Fredrik är tävlingsfigurant och Ossi-
an är domare så… dom två har koll om 
man säger så!

På plats så tränas det där det ges möj-
lighet, ibland lättare sagt än gjort då 
det är rätt unikt med allemansrätten 
och glada markägare som här i Sverige. 
När veterinärbesiktningen av samtliga 
hundar är klar så är det en stor lättnad 
för man vet aldrig. Det är som med 
inträningen - man vet ALDRIG vad 
som händer…. 

VM i FH spåret gick samma dag som 
inträningen för IGP. Malin som starta-
de i båda grenarna hann att vara med 
på båda platserna utan något större 

krångel även om vi dubbelkollat med 
arrangören att hon skulle kunna gå på 
sist… skönt när saker löser sig ändå!

IGP tävlingarna gick under tre dagar 
vilket innebar att ett par ekipage fick 
en vilodag mellan sina grenar med-
an andra fick köra på i två dagar och 
sen sitta på läktaren sista dagen. Man 
kunde följa hela svenska laget i vår 
Facebook grupp IFR TEAM SWEDEN 
och den ligger kvar där om du vill kika 
på videos och känna på stämningen vid 
resultatrapportering.

Eftersom det var fullt lag och det är 
svårt att dela allas personliga upple-
velse av VM (för då hade ni fått ett helt 
nummer med bara IGP VM) så har vi 
valt att ta det i intervjuform…

Kompletta resultatlistor finns på Cani-
va/Working Dog

T E X T  U G  I G P ’ S  S O F F I E  M O D I N
F OTO  L A G E T  O C H  S V E N S K A  S U P -
P O RT E R S  PÅ  P L AT S

Rapport från IFR VM
I G P
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Tony och Go Solid Dallas ”Allan” 5,5år
94p 84p 98p = 276p 

Tony har tidigare startat på VM med Allans mamma Just Ask 
Whitney 2014 och 2016, därmed så var Tony den mest rutine-
rade föraren i laget i år. Tony är även uppfödare till denna hund 
och en av de andra hundarna i laget då han har kennel Go Solid.

Grattis Tony till topp 10 placering på er debut! Vad var ert 
mål för detta VM?

Målet var väl satt väldigt högt! Någonstans på den övre 
halvan var målet. Jag visste väl någonstans att han kunde 
leverera riktigt bra, vilket jag också tyckte han gjorde! Jag 
är supernöjd med hans insats!

Du har ju startat två VM med Allans mamma innan, vad 
skulle du säga är största skillnaden att tävla med Whit-
ney vs Allan? 

Jag tror nog den största skillnaden är att jag var mer erfa-
ren och att jag har haft VM som mål med Allan från dag 1. 
Vilket jag inte hade med hans mamma Whitney. 

Hur mycket mer tränade ni inför VM jämfört med ”off 
season”?

Att förbereda sin hund för ett VM är en långsiktig träning. 
Det är väldigt lätt att träna för mycket. Allans träning låg i 
"block", då vissa veckor bestod av 4-5 dagar i veckan, i bland 
t.om två gånger om dagen. Vissa veckor är det viloveck-
or med bara mys och promenader. Många gånger är vila 
underskattat.

Efter tre VM med olika hundar, ge oss ditt bästa tips till 
en lyckad inträning.

Var så mycket förberedd som det någonsin går. Det går inte 
att "fixa nåt” för det är sista och enda gången du befinner 
dig på tävlingsplanen, dessutom går dina fem minuter 
superfort! Viktigast är få med dig en fin feeling av planen...
Superviktigt!

Vad är era mål 2022?

VM i Frankrike så klart, men vi måste sätta kvalpoäng i en 
tävling till för att komma med på kvallistan. Sen en start på 
SM/VM kvalet för alla raser finns i planerna också, sen får 
vi se hur långt det tar oss.

Diana och Team Extreme Dimond ”Axa” 6år
 89p 91p 90p = 270p 

Diana och Axa var kvalade redan 2020 men ja ni vet COVID… 
Axa är Dianas första tävlingshund och detta var deras 4:e IGP3 
start totalt varav den sista var ett år innan detta VM!

Grattis Diana till en superfin prestation! Ni har ju skämt 
bort oss här hemma med starter som alla gett certpoäng. 
Gick det som du tänkt på VM?

Det gick inte riktigt som jag hoppats på! Som den tävlings-
människa som jag är så hade jag siktet inställt högt, men 
jag måste säga att jag så här i efterhand är väldigt nöjd 
med att vi klarar att hålla en hög nivå även på ett VM. Mitt 
mantra var: ”detta är bara en tävling och vi ska ha kul!”

Vad är du mest nöjd med under detta VM?

Jag är faktiskt mest nöjd med A-delen (spåret). Axa spåra-
de helt fantastiskt fint ända fram till de sista 20 metrarna 
då hon blev störd av spårläggaren som skulle trampa ut 
nästa spår och stod i slutet av vårt spår. Lärdom = träna på 
mer störning i spåret!

Hur har träningen sett ut inför avresan?

Då jag bytte jobb i augusti har jag inte riktigt haft möj-
lighet att träna så mycket som jag önskat. Spårat har jag 
gjort 3-4 gånger i veckan (vaknat kl 4:30 för att hinna innan 
jobb). Lydnad 2-3 gånger i veckan (som vanligt). Skydd 
blev det väldigt knappt pga att figgens schema och mitt 
eget inte gått ihop. Så vi hann inte ens med fem pass efter 
semestern fram till VM.

Vilken erfarenhet tar du med dig från detta VM till nästa?

Hänger upp mig lite på spåret då Axa är en fantastisk spår-
hund. Vi har tränat med folk i spåret, men aldrig med folk i 
slutet av spåret. Så vi kommer att träna på alla möjliga och 
otänkbara scenarion.

Ni är ju redan på kvallistan för VM 2022, finns det några 
andra mål under året?

Jag planerar tre starter med Axa nästa år. Piet Hein Bookal i 
Nederländerna som är en CACIT tävling för bara rottweiler. 
Modprovet/Rasmästerskapet för Rottweiler. IFR IGP VM i 
Frankrike. Så håll tummar och tassar för oss!

I G P
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Patrik och Team Extreme Dash 6år
86p 83p 96p = 265p 

Precis som kullsyskonen Diamond och Dura så var även Dash kvalad till 
VM 2020, Dash är Patriks första tävlingshund i IGP och deras föregå-
ende tävling var ett år innan detta VM!

Grattis Padde till ert andra godkända VM! Om du jämför VM i 
Danmark mot Ungern, vad är skillnaden för er som ekipage med 
två år till i ryggen?

Skillnaden på de två VM som jag har deltagit på är stora för 
min egen del. Första gången är ju allt nytt och nervöst men nu i 
Ungern visste jag ändå lite vad som skulle hända och när. Det be-
hövde inte vara stora grejor utan även de små sakerna som annars 
hade gjort en mer orolig. Sen måste jag berömma Dash som var 
lugnare i hans mått mätt och mer samlad med tanke på hur lite vi 
har tävlat de senaste åren.

Jag vet att Dash dragits med en skada, hur var det med träning 
inför VM? 

Årets uppladdning varit allt annat än optimal med skador och 
kraftigt hotspot på halsen precis där kedjan sitter så det blev 
väldigt ryckig träning under sommaren. Som tur är så är Dash en 
hund som aldrig vill sluta träna så vi fick jobba på ordentligt när 
det gick. Men vi var i valet och kvalet ända fram till veckan innan 
avresa.

Vad är du mest nöjd med och vad var du mest orolig för att det 
skulle kunna hända? Vi vet ju att Dash är lite av en enmans 
show ibland…

Det jag är mest nöjd med är skyddet, att vi lyckades få ihop 96 
poäng på ett VM känns fantastiskt! Jag var inte orolig för något 
speciellt direkt utan det gäller att vara på tårna hela tiden när 
man har med Dash att göra.

Om du fick ge andra ekipage med en hund som Dash ett tips 
inför att tävla, vad hade det varit?

Jag har lärt mig under åren med Dash att försöka vara så lugn 
som möjligt, det hjälper både honom och mig under både träning 
och tävling. Men det har inte alltid varit lätt eftersom jag gärna 
tränar med både tempo och livliga belöningar.

Robin och Dexlines Neroz von Nitro ”Hjalle” 5år
 91p 89p 80p = 260p 

Precis som några andra i laget så blev Robin och Hjalle snuvade på VM 
2020. Hjalle är Robins första rottweiler och detta är deras VM debut! 
Ekipaget deltog även på SM alla raser i somras.

Grattis Robin till en fin VM debut! Ni har ju en del fina tävlingar 
i ryggen, om du skulle sätta ett ord på detta VM, vad skulle det 
vara?

Tack så jättemycket! Det hände rätt mycket på denna resa så det 
finns en del ord att välja bland, men om jag måste välja ett ord så 
väljer jag nog WOW. Ett ord jag tror Hjalle delar med mig då han 
tyckte allting därnere var väldigt WOW. Allt från att vilja hoppa 
in på banan innan den ens var färdigmonterad två dagar innan 
invigningen till att vilja äta upp tävlingspärmen efter veterinär-
besiktningen. Så han var taggad till 1000 kan man säga!  

Jag vet att Hjalle inte varit helt hundra hälsomässigt inför VM, 
fick ni till den träning ni behövde?

Nej tyvärr satte borrelia stopp för mycket av uppladdningen men 
jag var även glad att veta varför han var så konstig på SM. Och jag 
var sånär som fyra dagar innan på väg att hoppa av tåget. Så vi 
styrde bilen söderut med skräckblandad förtjusning helt klart. 

Inför VM - vad var du mest orolig för skulle kunna ske, alltså 
worst case? Och i efterhand vad är du mest stolt över?

Visst fanns tanken i huvudet att han precis varit väldigt dålig och 
att något liknande skulle kunde hända igen, men han kändes 
samtidigt bara bättre och bättre för var dag som gick så den oron 
försvann också med tiden. Jag är otroligt nöjd att vi tog oss ner 
och att han presterade så väl han kunde med de förutsättningar 
jag gett honom. Jag visste att det lika gärna hade kunnat bli raka 
motsatsen mot vad det blev. Det är lite så det är att ha Hjalle som 
sin tävlingspartner, den ena dagen är aldrig den andra lik. 

Ni är ju redan på kvallistan för VM 2022? Finns det några fler 
mål och planer?

Eventuella planer inför 2022 styrs tyvärr av ekonomin, men det 
hade varit otroligt roligt att tävla utomlands innan tävlingarna i 
Sverige drar igång så som SM/VM kvalet (för alla raser) exempel-
vis som är målet att tävla nästa år. Vi kanske även ställer upp på 
rasmästerskapet också som genrep mot VM. Men framförallt så 
ligger all fokus på VM i Frankrike.

I G P
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Matilda och Go Solid Cross 6år
 89p 77p 85p =251p

Matilda deltog på sitt andra VM, 2019 var det Cross mamma Dixie som 
representerade Sveriges färger i FH1. Detta var ekipagets 3:e godkända 
IGP3 debut varav den innan var när de blev rasmästare i IGP3 i augusti 
= biljett till VM

Grattis Matilda till en fin VM debut för dig och Cross, ni kom ju 
med i laget som rasmästare så sent som i augusti, hur var det att 
bli ”klar” två månader innan avgång?

Tusen tack, verkligen! Att få bli rasmästare med Cross var en sån 
stor revansch och en stor bragd efter allt vi gått igenom under 
2020. Dagen då Cross och jag blev klara för Ungern, den dagen 
var magisk och jag grät efter varje avslutad disciplin av ren lycka.  

Vad var du mest orolig för inför VM, vad var liksom det värsta 
som skulle kunna ske?

Jag var nog mest orolig för att Cross skulle skada sig. Eftersom vi 
hade varit borta i 8 månader från all form av träning pga skadan. 
Jag visste att han var friskförklarad och allt såg tipptopp ut och 
han mådde som en kung när vi åkte. Jag hade aldrig åkt om han 
inte kändes 100 %. Men självklart så var jag orolig att något skul-
le dyka upp om vi pratar om Cross hälsa. Men annars så skulle jag 
nog säga att allt kan hända med en hund som Cross, han är full av 
överraskningar vilket jag älskar! 

Vad tar du med dig som det allra bästa från VM?

Svår fråga! Jag måste faktiskt säga både Cross otroligt fina spår 
(krafsandet på första föremålet kostade oss -7 p) bortsett ifrån 
det så spårade han fantastiskt och jag gick bakom i linan med ett 
stort leende och domaren sa ”you look very happy with this dog 
and you should be happy about this dog” Men sen är jag otroligt 
nöjd med lydnaden. Vi var i vår bubbla och som jag njöt av att 
dansa med Cross på plan. Vi gjorde kostsamma avdrag i avd B 
också, det grämer mig lite men med den mängden träning vi fick 
till så är jag otroligt nöjd med vår prestation!

Jag vet att Cross hade en lång tids rehab strax innan ni blev 
klara för VM, hur mår han nu och vad är era mål för 2022?

Idag så mår Cross bättre än någonsin. Skadorna han ådrog sig är 
läkta, men inte borta för alltid. Vi kör på med regelbunden re-
habilitering fortfarande för att förebygga. Så får han nu hålla sig 
frisk och vara den Cross han är så är givetvis målet att ta en plats i 
laget till Frankrike 2022.

Malin och Humlegårdens Ängla ”Nita” 7,5år 
IGP 96p 70p C - = 166p ej gk
FH 54p ej gk

Nita är Malins allra första hund och det är verkligen ett allroundekipa-
ge som testat och tävlat i det mesta och till detta VM startade de BÅDE 
FH (precis som 2019) och gjorde debut i IGP på VM nivå!

Vi vet att ni inte bestod i vare sig FH eller IGP… MEN stort grattis 
till att ens kvala in er till båda grenarna!! Bara det är så himla 
stort i sig. Kände du någon oro inför VM för Nitas del?

Nitas största problem är att hon har väldigt svårt att hålla ihop på 
tävling. Hon går ur hand och gör helst sin egen grej. Tyvärr är det 
oftast inte just det jag hade önskat att hon gjorde. Jag var väldigt 
orolig för att vi skulle skämma ut oss nere i Ungern. 

Mycket riktigt gick Nita ut och gjorde sin egen grej i lydnaden och 
skyddet, men jag skämdes inte alls! Att vi bara tog oss dit är en 
jättegrej, och då spelar det ingen som helst roll vad andra tycker!

Vad är du mest stolt över som du tar med dig från årets VM?

Att vi går ut och gör de näst bästa spårpoängen på hela VM! Och 
det trots att Nita hade kört ett FH2 spår dagen innan (vi fortsatte 
runt hela vårt FH spår med spårläggaren efter vi blivit brutna), 
och utan att vi hann lägga ett träningsspår mellan. 

Jag är även nöjd med att Nita i skyddet gick in i bett igen varje 
gång efter att hon hade gått ut. Hon har problem med belast-
ningarna och tycker de är jobbiga, men hon försökte kriga så gott 
hon kunde, och det är jag superstolt över! 

Vad är dina tips till någon som startar båda grenarna på VM?

Om man vill testa, så bara kör! Det kommer dock bli stressigt, 
både i träningen, och på själva VM. Se till att hunden är i god fy-
sisk kondition, och att den klarar av att prestera 3 dagar i rad och 
sätt realistiska mål, både för din och hundens skull. Räkna inte 
med att ni kommer kunna ta er till toppen i båda grenarna. 

Nita är ju 8 år nästa tävlingssäsong, vad är era mål?

Ja hon börjar ju bli till åren, men hon är fortfarande väldigt fin i 
kropp och knopp! Om hon får hålla sig frisk så kommer vi att köra 
på under 2022 och satsa mot att kvala till både IFH och IGP igen, 
men IGP tror jag kommer bli svårt. Det är många väldigt duktiga 
ekipage på väg upp nu, och jag vet att konkurrensen om platserna 
kommer bli stenhård nästa år!

I G P
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LAGLEDARNA Fredrik och Ossian
Ni är ju superrutinerade som tävlingsförare men nu ska ni få 
svara som lagledare! Kanske saker som framtida lagledare eller 
lagdeltagare ska tänka på…

Fredrik
Om du bara fick ställa en fråga per gren på domarmötet, 
vilka hade du valt?

• Spår - vill domaren se apporten innan den tas upp?
• Lydnad - vem ligger platsen först, jämnt/ojämnt nr?
• Skydd - vem startar ryggtransporten? Figurant eller 

förare?

Inträningen, vad är viktigast att göra generellt?

Att inte tro att man kan fixa problem just där och då. Träna 
gör man innan!

Två tips till en bättre laganda som alla kan ta till sig av

• Glöm inte att det också är en lagtävling 
• Håll din tid på inträningen!

Ossian
Nere på plats innan tävlingarna drar igång, något som är 
extra viktigt för deltagarna att tänka på, något som du 
alltid sett till att det finns eller blir gjort?

Det är flera olika saker som bidrar till en trygghetskänsla, 
här kommer några exempel:

Åk ner till VM i god tid så du har några dagar på dig att 
göra några bra spår på liknande mark, besöka arenan så 
du vet hur den ser ut, var du parkerar, ingångar, uppvärm-
ningsområdet. Kanske ta in hunden lite så den får känna 
in stället utan att allt är igång. Och framförallt möta upp 
laget innan det drar igång och träffa alla andra deltagare 
från andra länder – VM är så mycket mer än bara en indivi-
duell prestation.

Ditt bästa tips inför planering av inträning?

Först och främst att laget pratar igenom sin inträning 
och upplägg gärna dagen innan så det inte skapar stress 
eller oro hos någon. Vikten av alla extrapersoner och att 
dom är insatta i vilken boll som ska läggas ut när, vilken 
skyddsärm till vilken hund osv. Och att någon håller koll på 
klockan för minutrarna går fort!

Laget före jaget, vad kan just vi i Sverige bli bättre på?

Jag hade gärna sett att man försöker bo på samma ställe 
vilket då leder till att man ses på frukost, äter middag ihop 
osv. Det ger ökad gemenskap eftersom det under tävlings-
dagarna blir lite spretigt beroende på lottningen.

Att man stöttar alla sina lagkamrater och är på plats på 
arenan och hejar även om lagkompisen går på som första 
hund och man är supertrött eller sista hund och man är 
har träsmak efter en dag på läktaren. Då är det laget före 
jaget! Att man själv är ute på spåret för tävlingsstart är väl 
egentligen enda orsaken att inte vara på arenan.

Sverige har ju dominerat i lagtävlingarna under flera år 
och det är ju ingen one man show… det krävs tre toppene-
kipage för att hamna på pallen för laget.

Tack till lagets sponsor av kläder  
Svenska DjurApoteket

8 maj  Nossebro BH, BSL/IGP

21 maj  Svedala BH, IFH-V

22 maj  Svedala BH, BSL/IGP

4 juni  Alvesta BH, BSL/IGP

16-17 juli  Rasmästerskap IGP  
(i samband med Modprovet i Ronneby)

10 sept Alvesta BH, BSL/IGP

22 okt  Nossebro BH, BSL/IGP

Uppdaterade kvalregler för VM 2022
Kvalreglerna för IGP är uppdaterade.  

Reglerna för FH är desamma som föregående år.

Reglerna finns på hemsidan  
www.rottweilerklubben.se

KVALTÄVLINGAR  
IFR VM 2022

Kvalperioden för VM 2022 är 15/8-2021 till 
31/5-2022 med undantag för Rasmästerskapet 
som också är kvaltävling till VM 2022. 

Kvalresultat ska minimum uppgå till 255p

I G P
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hej
ROTTWEILERÄGARE!

Till ALLA medlemmar i Rottweilerklubben 
– som har världens bästa ras!

Visste du att rasklubben har en grupp som jobbar 
med mentalitet!?

Vi kan hjälpa till med frågor om mentalitet, infor-
mera om MH/MT, tolka protokoll från MH/MT, hjäl-
pa till med träning mm. Vi erbjuder även träffar 
och föreläsningar om intressanta ämnen.

Vill du veta mera eller ställa frågor, är du varmt 
välkommen att kontakta oss mental@
rottweilerklubben.se

Vi vill hjälpa, inte stjälpa
Vi i AfR Utskottet för Mentalitet vill 
jobba hårt med ”Hundproblem”. 
Därför vill vi samarbete med ALLA 
inom och utom rasklubben. Vi vill 
ha samarbete om hunden har fått 
en rapportering för beteende på 
rasklubbens arrangemang. Om detta 
inträffar vill vi att klubbens arrangör 
tar kontakt med oss. 

Om någon av oss i utskottet finns på 
plats så försöker vi lösa det direkt! 

Annars ser arrangören till att skapa första kontak-
ten med hundägaren och informerar om vad vi kan 
erbjuda:

 • Info om vad som händer nu, hur går en ev. anmä-
lan till

 • Vad förväntas av hundägaren gentemot SKK

 • Svara på frågor mm

 • Hjälpa till med träning av problem

Vi finns här för Dig!
Kontakt: mental@rottweilerklubben.se

Veronica Nilsson, mh@rottweilerklubben.se

Jane Fyhr, mt@rottweilerklubben.se

IngaLill Larsson

Hans Kinn

Micke Wadström

// Utskottet för mentalitet

Besök gärna rasklubbens hemsida för 
mer info www.rottweilerklubben.se

M E N TA L
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Det finns idag många tester och arrangemang som du och 
din hund kan göra för att testa hundens olika egenska-
per. Du kan testa hundens uthållighet, mentalitet och inte 
minst utseende. Att kora sin hund är ett av dessa tester, 
men vad innebär det egentligen?
T E X T  D A N U T E  K A C I N S K A S
F OTO  P R I V AT / M A D D E  A B E F O R S

Vad är korning?

Korning är ett test som anordnas av 
Svenska Brukshundklubben och har 
som syfte att testa hundens mentalitet 
och utseende. En korning består av två 
delar: en exteriörbeskrivning och ett 
mentaltest. De två delarna har olika 
syften och genomförs samtidigt eller 
vid skilda tillfällen. Om hunden får 
godkänt på båda delarna tituleras den 
KORAD och erhåller ett diplom.

Exteriörbeskrivning

En exteriörbeskrivning har som mål att 
bedöma hundens utseende i förhållan-
de till rasstandarden. Den genomförs 
av en exteriörbeskrivare som noggrant 
tittar på hunden och mäter den på olika 
sätt. Man mäter bland annat nosrygg, 
huvud och känner igenom hunden. 
Alla brister, förtjänster och avvikelser 
från rasstandarden noteras sen i ett 
protokoll. 

Mentaltest

På den mentala delen, även kallat 
mentaltest (MT), testas hundens psyke. 
MT består likt ett MH av flera olika 

moment där man bland annat prövar 
samarbetet, den sociala förmågan och 
hundens rädslor. Till skillnad från ett 
MH upplevs MT som mer krävande för 
hunden, då momenten är mer psykiskt 
prövande för hunden än de i MH. Dess-
utom räknas poäng i MT, och det krävs 
minimipoäng för att få godkänt.

Varför?

Att göra Svenska Brukshundklubbens 
mentaltest och exteriörbeskrivning ger 
dig som ägare ökad kunskap om hun-
dens beteenden och egenskaper, och 
dig som uppfödare ett underlag för det 
fortsatta avelsarbetet. 

För vem?

Det är oftast hundägare med avelsmål 
som korar sina hundar, men så behöver 
inte vara fallet. Många hundägare vill 
ta ett steg längre än ett MH och få ett 
bevis på hundens mentalitet och utse-
ende. Dessutom är det en rolig upple-
velse att göra med sin hund.

Det är bara hundar av bruksras som får 
delta på korning och hunden behöver 
vara mellan 18-48 månader.

Korn ing sd i p lom uppfödare

Sv e n s ka  B r u k s h u n d k l u b b e n s 
k o r n i n g s d i p l o m  t i l l d e l a s 
t i k  m e d  m i n s t  fe m  k o r a d e 
a v k o m m o r,  h a n e  m e d  m i n s t 
1 5  k o r a d e  a v k o m m o r  o c h 
u p pfö d a r e  m e d  m i n s t  1 0 
k o r a d e  a v k o m m o r.  Fö r  a t t 
k u n n a  s ö ka  o c h  e r h å l l a  d e t t a 
d i p l o m  m å s t e  a v k o m m o r n a 
h a  e t t  g o d kä n t  r e s u l t a t  f r å n 
M T 2 0 0 7  o c h  e n  g o d kä n d  e x-
t e r i ö r b e s k r i v n i n g .

KORNING
vad, varför och för vem?

M E N TA L
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En som nyligen genomfört 
en korning med sin hund är 
rottweileruppfödaren Madde 
Abefors och hennes tik Cho-
sen Angels Raspberry “Hallon” 
(numera Korad SV VCH Chosen 
Angels Raspberry). 

Madde har fött upp rottweiler i 14 år 
och tävlar i rally och viltspår, samt har 
planer att tävla inom bruks och lydnad 
nästa år. Hallon är en tik från Maddes 
egen uppfödning och hon beskriver 
henne som “fullt ös medvetslös” sedan 
valpåldern. 

Den 19 september genomförde Hallon 
och två andra hundar från Maddes 
uppfödning MT på Hammarö Bruks-
hundsklubb, en rolig och lärorik upple-
velse enligt Madde:

- Det var en jätterolig dag, mycket skratt 
och jag fick bekräftat saker som jag 
redan visste om Hallon. Det var som en 
pajas som flög fram, hon tyckte att det 
var roligt att träffa människor, att få 
leka. Vissa saker var mindre roligt att 
göra men då kom hon tillbaka och vi 
gjorde nästa moment. Det var fullt ös 

medvetslös från start till slut, berättar 
Madde.

Madde menar att du kan kora din hund 
av olika anledningar och att du inte 
nödvändigtvis behöver ha avelsplaner 
för att genomföra en korning. Det är 
många vanliga, engagerade valpköpare 
som vill kora sina hundar, även om det 
är vanligast att hundägare med avels-
planer gör det.

Madde poängterar att du behöver 
planera en korning i god tid då det kan 
vara svårt att få plats med kort varsel. 
Hallon genomförde exteriörbeskriv-
ningen redan 5 september 2020 och det 
är först ett år senare de lyckades att få 
plats på ett MT. 

- Det är ju jättesvårt att få plats. Få 
klubbar har banor så det kan lätt bli 
högt tryck. Det fattas beskrivare, men 
några håller på och utbildas nu. Jag 
mejlade till en klubb och frågade om det 
fanns möjlighet att få MT för en kull och 
då fick jag svar att de kunde ordna det.

Tycker du att alla ska sträva efter att 
göra detta? 

- Finns det möjlighet så tycker jag 
absolut. Men tänk på att vissa hundar 
kanske inte riktigt tycker om att bli 
hanterade. Det är viktigt att de kan 
släppa rädslan och gå vidare istället för 
att samla på sig. Det viktigaste av allt 
är att ni har en rolig dag. Det är kul att 
visa upp de sociala clownerna, avslutar 
Madde Abefors.

4  an ledn ingar  att  ko ra  d in 
hund  en l i g t  Madde  Abe fo r s

1 .  Fö r  d i g  s o m  u p pfö d a r e  ka n 
d e t  v a r a  e t t  b r a  s ä t t  a t t  f å 
f r a m  o c h  v i s a  d i n  a v e l .

2 .  E n  r o l i g  u p p l e v e l s e  fö r  d i g 
o c h  d i n  h u n d !

3 .  U t v ä r d e r i n g  a v  d i n  h u n d 
o m  d u  f u n d e r a r  p å  a t t  a v l a 
p å  d e n .

4 .  D u  f å r  e t t  l i t e t  b e v i s  p å 
h u n d e n s  e x t e r i ö r  o c h 
m e n t a l i t e t. 

M a d d e  A b e fo r s  o c h  Ko r a d  S V  V C H  C h o s e n  A n g e l s  Ra s p b e r r y 

M E N TA L
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”Troligen har man en skruv lös 
som helg efter helg kravlar sig 
upp i ottan, blir iskall, lerig, 

svettig, trött i ryggen och skitig om 
kläderna och får en och annan skråma 
och blåmärke, för att klättra omkring 
med en hoper vovvar som figurant 
på mentalbeskrivning/mentaltest. 
VARFÖR?

Jo för att det är så kul, intressant och 
det ger nya erfarenheter och kunskaper. 
Vi figuranter träffar ambitiösa hund-
ägare och engagerade uppfödare som 
jobbar oförtrutet med att stärka våra 
bruksraser, heder åt dem.

Mitt intresse för hundars mentalitet 
startade i samband med vår första ge-
mensamma boxer 1994 och vår kennel, 
Farickos, som startade 1979. Sedermera 
blev jag delägare i kenneln och blev 
mer och mer intresserad av mentalitet 
på hundar. På något sätt blev det en 
liten fördelning mellan oss i kenneln, 
mentaliteten blev min del. Jag funderar 
noga över parningar och föräldradju-
rens mentalitet och hur det präglar 
valparna.

I mitten på 2000-talet gick jag första 
utbildningen med M1-M3 och blev 
också fullfjädrad MT-figurant några 
år senare. Och är numer testledare 
för MH sedan några år tillbaka. Hur 

många hundar som passerat under alla 
dessa år har jag ingen aning om – men 
några har det blivit.

Så varför håller jag på? Jo, för det 
allra mesta är det goda, glada, ivriga 
hundar och ägare som kommer för 
att få veta vad de har i snöret. Blev 
det som de väntat eller blev de över-
raskade? 

Lyckan är fullkomlig med en jycke 
som viftar på svansen, stretar vidare 
mot nästa moment, tar jätteloven runt 
overallen och studsar fram i nästa 
sekund innan varken matte eller vi 
andra hinner reagera och som gärna 
tar banan en gång till. 

Annat är det förstås med dem som det 
inte gick som de tänkt. Bedrövelse, ef-
tertanke men också en chans till att få 
goda råd, att jobba vidare med det som 
brast och uppmuntran att gå vidare.

Lycka är också att få en störtnervös 
förare att andas lugnt och gå banan 
med sin hund som det är; hundens 
dag på Gröna Lund.

OCH uppfödarna som sliter med att få 
ut sin uppfödning på MH-banan, för 
att få ett kvitto på att de tänkt rätt med 
sin uppfödning, eller inte? Och kan dra 
sina slutsatser från det.

Jag har under alla år blivit bekräftad i 
mina tankar om hur viktig våra hun-
dars mentalitet är, nästan varje gång ser 
jag något nytt, blir överraskad, lär mig 
mera. Inte bara av hundarna och deras 
förare utan också av det gäng som 
tillsammans med mig oförtrutet jobbar 
med MH/MT.

Våra brukshundar ska vara bra på 
tävlingsbanorna, men de måste också 
fungera i vårt samhälle och vara sociala 
och tillgängliga. Det får vi veta genom 
MH/MT. 

Och till sist och inte minst håller jag 
på för att få jobba med goda, glada, 
likasinnade med samma intresse och 
engagemang - LOVE IT!

”Boxer Lotta”

MH Figurant  
- en rolig, svettig och viktig roll

Att vara figurant vid MH (mentaltest hund) är att ha en värdefull 
roll i arbetet med rasens mentalitet. Det är både roligt och läro-
rikt. Läs Lottas och Monikas beskrivningar av hur det är att vara 
MH figurant. Svenska Rottweilerklubben arrangerar utbildningar 

för dig som vill bli figurant, klart du också vill vara med!

Utbilda dig och gör en värdefull insats för rasen du med!

Lotta berättar

F OTO  A L F O N S O  PA L A Z Z O LO

M E N TA L



Om MH Figurantutbildningen

Figurant ska ha god kunskap och färdighet att fungera i alla 
moment på MH och MT. Figurant kan utbildas enbart inom 
MH. Rekommenderad ålder för att gå utbildningen är 18 år. 
Om eleven skulle vara yngre krävs målsmans tillstånd.

Kurstid ca 16 timmar

Utbildaren ska vara Auktoriserad mentalbeskrivare. Rekom-
mendation 2 lärare. Rekommendationen är att samverkan sker 
med uppdaterade mentalbeskrivare och testledare för MT.

Efter genomgången utbildning

 ◆ Figurant ska ha god kunskap om Anvisningar, Bestäm-
melser och Nycklar.

 ◆ Figurant ska ha god kunskap om syftet med de olika 
momenten i MH och MT

 ◆ Kunskap och färdighet om banor och banbygge

 ◆ God kunskap om mentalfunktionären.

K Ä L L A  S V E N S K A  B R U K S H U N D S K L U B B E N
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”Jag är uppvuxen med hund. 
Både dvärgpudel och schnauzer 
passerade revy i föräldrahemmet. 

Då mina egna barn blev stora nog och 
vi äntligen hittade en ras som aller-
giker i familjen tålde landade vi med 
Tibetansk mastiff. En stor gårds- och 
familjeväktare med bergs- och her-
dehundens mentalitet och därtill en 
otrolig förmåga att fatta egna beslut. 

Plötsligt tvingades jag att omdefiniera 
begreppet hund och lydnad. Från trä-
ning och belöning för prestation till 
samspel, uthållighet och ”what́ s in 
it for me”. Omställningen kunde inte 
varit större. Men vi fastnade för denna 
säregna ras och jag föder upp den sedan 
många år tillbaka. 

Beskrivningen av rasen var inte alltid 
smickrande. Vi som levde med den vis-
ste att den inte var aggressiv eller farlig 
utan bara beroende av att få ha sin 
integritet ifred. Jag stördes av de som 
pratade illa om rasen utan att förstå sig 
på mentaliteten. Det var på det sättet 
jag närmade mig mentalbeskrivning 
hund, MH. 

Numer entusiasmerar jag även andra 
uppfödare och ägare av Tibetansk mas-
tiff att låta mentalbeskriva sina hundar 
och snart, snart har vi de 40 som krävs 
för att få en officiell rasspindel. Då kan 

man börja prata om vad Tibetansk 
mastiffs mentalitet är utifrån statistiskt 
belagda data. Jag längtar!

Mitt intresse för mentaliteten för min 
ras ledde mig in till mentalitet för 
hund i allmänhet. Många MH senare 
är jag nu figurant. Jag utbildade mig 
i mogen ålder. Det är inget som hin-
drar, så länge du är rörlig och kan 
agera så som krävs på banan.

Jag njuter av att se olika raser reagera 
på och bemästra utmaningarna på MH 
banan. Att se dom växa med uppdra-
get. Att se stolta ägare och uppfödare. 
Det är alltid god stämning och vi 
som jobbar på banan är ett team som 
respekterar varandras olika perspektiv, 
kunskap och uppdrag.  

När jag går ut på banan och jobbar 
som ”chipläsare”, ”publikcoach”, ”ka-
nin-skötare”, ”cape-försedd lektant”, 
”dumpe- och skrammelryckare”,”spö-
ke” och ”skytt” vet jag att min roll är 
viktig. Det är jag och min figurantkol-
lega som gör att alla hundar får samma 
förutsättningar. De minuter som en 
hund med förare är på banan är deras 
enda stund på MH och varje liten del 
är viktig för hundens resultat och för 
rasens resultat. 

Förutom att få en massa kunskap om 

hund genom de observationer och 
erfarenheter som jag gör ger också 
MH-figurantjobbet många trivsamma 
kontakter där hund och mentalitet är i 
fokus. Det är avkopplade och stimule-
rande på en och samma gång. Jag som 
till vardags har ett jobb som fullkom-
ligt slukar mig känner mig utvilad och 
nöjd efter en dag i friska luften på MH 
banan.

Är du intresserad av hundars men-
talitet och den stora fascinerande 
variation som finns mellan raser och 
ibland inom rasen då har du mycket 
att hämta genom att utbilda dig till 
figurant. 

Det finns inget jag ångrar med att ha 
utbildat mig till figurant. Jo förresten, 
jag ångrar att jag inte började tidigare. 

”TM Monika”

Monika berättar

F OTO  P R I V AT

M E N TA L

Vad innebär mentalbeskrivning hund (MH)?

Mentalbeskrivning innebär att man beskriver hundens reak-
tioner i olika arrangerade situationer. Bland annat beskrivs 
hur hunden reagerar vid kontakt och i samarbete med en 
främmande människa. Man iakttar då hur hunden låter sig 
hanteras och vilken förmåga den har att leka och samarbeta 
med den för hunden främmande människan (testledaren).

Övriga moment är bland annat visuell överraskning, avstånds-
lek, förföljande, skottprov och ljudkänslighet. 

Som MH Figurant är du statist i de olika momenten, genom 
att bland annat klä ut dig till spöke, rassla med kedjor och 
locka hunden till lek. 

Att genomföra MH för en hund tar cirka 45 minuter, och ofta 
testas flera hundar under en hel dag. 

K Ä L L A  S V E N S K A  R OT T W E I L E R K L U B B E N
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Vad vi l l DU som medlem
veta om menta l i tet?

 
Vad vill du att vi i Utskottet för

mentalitet har för föreläsningar,
träffar, tema, statistik eller dylikt? 

 
Skicka in dina förslag till oss,

mental@rottweilerklubben.se
 

Mentalf igurant utbi ldning
Är du intresserad av att utbilda dig till figurant på
MH är du välkommen att skicka in en
intresseanmälan till mental@rottweilerklubben.se 

Om möjlighet och intresse finns kommer vi ha en
utbildning under vintern 2021! 

MENTALFIGURANT
UTBILDNING

12-13 februari 2022 Enköping

Då Corona stoppat oss några gånger  
hoppas vi nu att detta går att genomföra.

Är du intresserad av att utbilda dig mailar du till  

mental@rottweilerklubben.se senast 9 januari.

DU BEHÖVS

SE HIT

Reflektioner från Utskottet för Mentalitet

”Vi ser att många hundar har svårare med hanteringen. 

Är detta sviter av Corona? Kan högre stressnivå och mindre 
socialitet/socialt nyfikenhet vara orsak? 

Har leken blivit sämre, leker ägaren mindre med sina hundar?

Miljö, arv eller annan orsak?

Har du som ägare eller uppfödare också reflekterat över detta?

Skriv gärna till oss och berätta om dina erfarenheter  
mental@rottweilerklubben.se

M E N TA L
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Motivera valpköpare att genomföra MH
Tips från två uppfödare som lyckats väl

”Jag tror att du kan lyckas med att få ut många valp-
köpare på MH, om du får dem att förstå hur viktigt 
det är för avel, utvärdering och för rasen. 

Att du pratar om det vid varje besök, tar upp hur kul det 
är att göra både MH och MT, förklarar vad testerna består 
av och hur det är upplagt. Be dem som aldrig varit med att 
titta på kennelsidans filmer från både MH och MT så de 
vet lite vad det är som händer.

Sedan att du har ett bra Lokalombud som hjälper till att 
fixa testerna är A-O, att du har tider så tidigt på året, så 
valpköpare kan boka in det i GOD TID. 

Sedan att vi som uppfödare själva tycker att det är något 
av det roligaste som finns med MH och MT, kommer och 
är delaktiga i alla uppfödda valpar, en dag i deras liv. Det 
ger så mycket för oss att få se MH live, inte bara siffror på 
ett papper. 

Så tror jag att valpköpare känner att vi brinner för just 
rasens mentalitet och att vi får fram budskapet om vikten 
av att utvärdera. Alla tycker oftast det är väldigt kul och 
vill då även göra MT. 

Givetvis är det även trevliga testledare, beskrivare och 
figuranter som bidrar till att dagen blir KANON för alla!

Så tack för oss på Vargstubackens kennel

”När vi fick frågan hur vi fått med oss alla våra 
valpköpare genom åren på MH och röntgen fick vi 
fundera lite eftersom det aldrig varit något problem, 

men jag tror att för vår del handlar det om tre saker: 

- Att i god tid, redan vid första kontakten och besöken, 
prata om vikten av att utvärdera sin hund och få valpkö-
paren att förstå att det är viktigt inte bara för dem utan 
även för oss och rasens framtid. 

- Att vi, eftersom vi vill att MH och röntgen genomförs, 
erbjuder tillfälle för detta. Vi anordnar både MH och 
röntgen kullvis - MH kan du få hjälp med via din lokala 
brukshundklubb eller rottweilerklubben - och lägger det 
ofta i samband med t ex kennelläger eller träningsdagar så 
blir det ett tillfälle att träffas och också se kullsyskonen. 
Make a day of it helt enkelt. Vi bokar och meddelar datum 
i god tid vilket underlättar planeringen för alla. Om man 
inte kan närvara vid kullens MH hjälper vi till att hitta ett 
annat tillfälle, har vi möjlighet åker vi även och tittar då. 

- Och sist men inte minst tror vi att sammanhållningen 
inom kenneln är en stor fördel när det gäller att ”ge och 
ta”, att få valpköparna att ”ställa upp” på våra önskemål. 
Redan från start ska man känna att man tillhör, att till-
sammans är vi Jinx! Det är kul att träffas, det är skönt att 
ha varandra i med- och motgångar och det är ytterligare 
en rolig grej att göra MH tillsammans! 

Vårt varmaste tack till samtliga valpköpare genom åren 
för ert engagemang i rasen genom att ni utvärderar era 
hundar!

Cathrine och Jörgen, Jinx Kennel

Vargstubackens kennel och Jinx kennel är två 
uppfödare med många genomförda MH bland sina 
valpkullar. Här berättar de om hur de arbetar för 
att motivera sina valpköpare att genomföra MH/
MT. 

Utskottet för Mental vill ge alla uppfödare som 
ordnar med MH en stor eloge. Det är inte alltid lätt, 
men kanske har du fler bra tips? Skicka in det till 
mental@rottweilerklubben.se

M E N TA L
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Den 16/10-21 arrangerade AfR ULO 
ett BSE (Breed Standard Evaluation) 
och en officiell exteriörbeskrivning 
i Enköping, med Yvonne Brink som 
beskrivare.

Denna gång var det inte så många 
hundar som deltog på BSE, men desto 
fler på exteriörbeskrivningen.

Tyvärr var det några hundar som inte 
kunde delta då de inte fyllt 18 måna-
der, men det kommer flera chanser.

Dagen efter var Yvonne även beskri-
vare på ett MH, när hon ändå var på 
plats! /  Ve ron i ca  N i l s s on ,  sammanka l-
lande  i  u tskotte t  f ö r  menta l i te t

Vad innebär då BSE?

BSE är ADRK:s (Tyska Rottweiler-
klubbens) prov.

Till stora finns likheter med ZTP, ett 
avelsprov som också genomförs i Tysk-
land. Dock ingår en skyddsdel i ZTP 
vilket saknas i BSE.

Vid BSE beskrivs hunden exteriört och 
i rörelse och ges ett utlåtande i form av 
kritik. 

I detta ingår mätning av höjd, längd, 
bröstdjup och bröstomfång. Dessut-
om mäts huvudet, skallens längd och 
nospartiets längd, liksom hundens vikt.

Ögonens färg anges enligt de konst-
gjorda ögon som har fått färg från 
mörkt brun till gul och alla färger har 
en siffer-/bokstavsbeteckning.

Därefter kommer ett test på föraren och 
hundens samarbete genom att ekipaget 
vandrar mellan 6-8 stillastående ekipa-
ge. Testet kan också genomföras med 
enbart stillastående människor.

Därefter ställs cirka 10 funktionärer 
upp som en allé där hunden och föra-
ren ska passera genom och när ekipaget 
går in i allen kommer ett rasslande ljud. 
Ljudet är en petflaska fylld med maka-

roner eller små stenar.

Nästa del består av att funktionärerna 
ställer sig i en ring och hunden och fö-
raren står i mitten. Samtliga funktionä-
rer, på en given uppmaning, rör sig in 
mot föraren och hunden, stannar cirka 
fem sekunder och backar ut igen. Detta 
upprepas en gång till men då med nå-
got snabbare gång in mot ringens mitt 
där föraren och hunden befinner sig 
och backar ut igen.

Som sista prov är det ett skottprov. 
Provet bedöms som godkänt eller icke 
godkänt.

ADRK tog fram det här provet för att 
det med relativt enkla metoder ska gå 
att genomföra provet likvärdigt över 
hela världen. Samtliga provresultat 
skickas till Tyskland. Ägaren kan 
beställa ett diplom från Tyskland med 
sitt resultat.

Jag har fått förmånen att genomföra 
den här beskrivningen och är den enda 
i Sverige. Det har hittills varit en bra 
kvalité på vår ras. Jag kan säga att man 
ser mycket på provet.

Upplands Lokalområde har under de 
senaste åren arrangerat BSE en gång 
per år. 
 / Yvonne  B r ink ,  Ex te r i ö rbe sk r i vare

Rapport från
BSE Enköping 17/10

M E N TA L

F OTO  M A R I E  A L F A R O
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VINNARE 
av tävlingen i förra numret är

Anna-Maria Söderberg från Ljusdal 
Anna-Maria har två rottweilertikar  
på 5 och 9,9 år.  
Hon är aktiv på Norra lägerkommittén.
En ny tävling kommer i nästa nummer av tidningen 

beställ diplom
Har du gjort MH som inte är arrangerad av Svenska 

Rottweilerklubben? Då kan du beställa diplom från oss.

Skicka mejl till mh@rottweilerklubben.se med datum för MH,  
hundens registreringsnummer och förarens namn + adress.

Kostnad 30 kr/diplom som betalas in till klubben

bankgiro 5456-7631 eller swish 1 232 404 135

(märk betalningen så vår kassör vet vad det gäller)

När betalningen kommit in skickas diplomet hem till dig.

Är du uppfödare och vill ha 
hjälp att arrangera MH/MT?

Då kan du kontakta Utskottet för Mental för 
hjälp, tips och råd. 

Mejla mh@rottweilerklubben.se eller 
mt@rottweilerklubben.se

M E N TA L
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Detta är resultatet av en enkät gällande det nya 
revideringsförslaget för mentaltest, MT2017 (det 
test som finns nu är MT2007). Både hundägare 
och uppfödare har fått besvara enkäten. Enkäten 
genomfördes av SBK.

Uppfödare har fått sin enkät till sin mejl genom 
SKK. Hundägare har fått länk att svara genom SBK 
nyhetsbrev och länk på SBK hemsida.

Här kan du läsa med på rasklubbens hemsida, 

https://rottweilerklubben.se/enkats-
var-for-rottweiler-mt2017/

Resultat Uppfödare av rottweiler
Antal svarande: 53 st

M E N TA L

Enkätsvar för Rottweiler MT2017
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Resultat Ägare av rottweiler
Antal svarande: 50 st

M E N TA L
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CHAMPIONAT
Just Ask Karma O`Shea SE51301/2017
Veronica Nilsson
210828 Sveg SBK SE UCH
211121 Norge  NO UCH

Lillifee von der Holzhaussiedlung SE34671/2018
Marie Alfaro
201001 Sthlm  SE VCH

Team Extreme Diamond SE52692/2015
Diana Birgersson
211030 Hagatorp SE B(IGP)CH
SVENSK BRUKSCHAMPION

IGP 1
Just Ask Mirame O´shea SE58916/2017 
Marie Alfaro
211023 Sjöhaga 80-84-83 = 247 p   G

More Dream’s Dio SE11731/2017
Jamila Chebil  
210904 Hörnefors 96-74-82 = 252 p   G
 
Team Extreme Electra SE11944/2018 
Anna-Carin Jonsson
210905 Borlänge 91-87-83 = 261 p   G

IGP 2
More Dream’s Dio SE11731/2017
Jamila Chebil 
210926 Umeå  89-77-86 = 252      G 

Team Extreme Electra SE11944/2018 
Anna-Carin Jonsson
211030 Hagatorp 74-81-86 = 241 p   G

IGP 3
Bee & Tee’s Drifty Dewil SE10038/2014 
Anette Gustavsson
210814 Ras-SM  71-80-84 = 235 p    B

Team Extreme Diamond SE52692/2015
Diana Birgersson
211016 IFR IGP VM 89-91-90 = 270 p   SG 
211030 Hagatorp 94-85-91 = 270 p   CERT

KORAD
Chosen Angels Litchi SE10108/2019 
Madde Abefors
210919 Karlstad GK MT 410 p
210606 Rättvik  GK Exteriör

Chosen Angels Raspberry SE32680/2018
Madde Abefors
210919 Karlstad GK MT 352 p
200905   GK Exteriör

Just Ask Karma O`Shea SE51301/2017
Veronica Nilsson
210509 Lövsättra GK MT 419 p
190504 Enköping GK Exteriör

Just Ask Keane O’Shea SE51307/2017
Lasse Lindqvist
210928 Heby  GK MT 334 p
201003 Enköping GK Exteriör

Bruksnytt

B R U K S N Y T T
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LYDNAD STARTKLASS
Jinx Amidala SE19148/2020
Maya Blixt
211016 Sölvesborg 161 p UFL 

Jinx Virago SE30766/2014
Jenny Johansson 
210710 Hemse  170 p UFL
210829 Visby  177,5 p UFL
211017 Slite  173,5 p UFL
LYDNADSDIPLOM STARTKLASS

LYDNAD KLASS 1
Chiltanas Keep A Promise SE40388/2016
Ingela Gustavsson
210728 Järvsö  258,5 p 1:a pris
LYDNADSDIPLOM KLASS 1

PATRULLHUND HÖGRE KLASS
Jinx Zelda SE25541/2018
Sanne Johansson
210926 Tollarp  376 p GK

SPÅR LÄGRE KLASS
Natus Fleet SE30133/2015
Elsebeth Holmqvist 
210904 Oskarström 515,5 p UFL 

TJÄNSTEHUND
Just Ask Karma O`Shea SE51301/2017
Veronica Nilsson
210410 Märsta  GK TJH

B R U K S N Y T T
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WWW.WTMETALL.se           +46 511-40 00 40 

e n  r i k t i g t  G o d  J u l  

&  e t t  v e r k l i g t  G o t t

N y t t  Å r !  

 

G L Ö M  I N T E  A T T  B O K A  I N  V E C K A  2 9  
F Ö R  2 0 2 2  Å R S  S Ö D R A  L Ä G E R  I  K O S T A !  

 
M V H  L I S A

 

Södra Lägerkommittén önskar er alla 
 



Du har väl inte missat vår nya, fräscha 
hemsida? Tack Anna Warburg Rexlinger 
för allt du fixar! Nästa år kommer vi 
återigen få ett nytt utseende på hemsi-
dan genom SBK. Men mer om det längre 
fram.

För att få tillgång till styrelsens 
protokoll och den digitala versionen 
av tidningen på hemsidan krävs 
att man är medlem. Lösenordet till 
sidorna är n6cH3r3Q och ändras med 
varje nytt nummer av tidningen.

T I D N I N G E N  R OT T W E I L E R N  N R  3  2 0 2 1 4 5
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ZACCO
en social pojke

Sörsyltas Emil I Lönneberga alias Zacco är en social 

rottweilerpojke på 13 månader. Han tackar glatt ja till 

det mesta han blir erbjuden: lek, godis, träning, men 

grönsaker och att bli blöt - nej tack, det får någon 

annan ta. 

En av de bästa sakerna Zacco vet är att få uppmärk-

samhet och bekräftelse från människor. 

Matte Dana berättar:

Vi brukar vara ute och miljöträna i centrum där vi 

bor, där finns det också en staty som föreställer en 

människa med utsträckta armar. Varje gång vi kommer 

fram till statyn blir Zacco väldigt exalterad, kommer 

glatt och bjuder in till att bli klappad, ”Hallå det är en 

människa som vill hälsa på mig!”. Han viftar på svan-

sen, snurrar sig i varv och gnider sig mot statyn. Varje 

gång blir han ytterst förvånad att statyn efter otagliga 

försök inte hälsar tillbaka. Efter några ytterligare för-

sök att få uppmärksamhet från statyn ger Zacco upp... 

tills vi kommer dit och miljötränar igen.

Zacco gillar att träna lydnad, spår, personsök och spe-

cialsök på hobbynivå med familjen. Som en guldkant i 

vardagen får han springa lös i skogen och bli fotad av 

matte.

R OT T I S E N
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P s s t !  M i s s a  i n t e  Z a c c o s  I n s t a g r a m k o n t o  @ z a c c o_ r o t t w e i l e r  d ä r  h a n s 
f o t o i n t r e s s e r a d e  m a t t e  D a n u t e  K a c i n s k a s  l ä g g e r  u t  s å h ä r  f i n a  b i l d e r !
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Tidningen Rottweilern nr 3 2021
Svenska Rottweilerklubbens medlemstidning

tidningen@rottweilerklubben.se
www.rottweilerklubben.se 
info@rottweilerklubben.se

@svenskarottweilerklubben


